
J E G Y Z Ő K Ö N Y V

Készült  Nagykáta  Város  Önkormányzata  Képviselő-testülete  2014.  november  17-én
megtartott rendkívüli üléséről

Az ülés helye: Művelődési Központ nagyterme
(Bajcsy-Zs. u. 9.)

Jelen vannak: Dorner Gábor polgármester,
Agócs Pál alpolgármester,
Tóth István alpolgármester,
Ambrózi Zoltán, Botka Sándor, 
Bublos István, Gyüre Pál, Horváth Nóra,
Juhász Erzsébet, Molnár István, Simon László képviselő
Karsainé Magyar Ildikó jegyző,
Takács Ádám Attila aljegyző

Az ülésen részt vett meghívott vendég (ek):
Lajmer György a Nagykátai Rendőrkapitányság
vezetője,
Akantisz Miklós a Városgazdálkodási Szervezet
vezetője, 
Juhosné  Révész  Erzsébet  a  Művelődési,
Közoktatási, Ifjúsági és Sport Bizottság tagja,
Kiss László a Pénzügyi Bizottság tagja.

A meghívó a jegyzőkönyv 1. számú melléklete.
A jelenléti ív a jegyzőkönyv 2. számú melléklete.

Az ülésről igazoltan volt távol: Marton László és Dr. Salibáné dr. Pap Terézia képviselő.

Dorner Gábor: Köszönti az ülésen megjelenteket. Megállapítja, hogy a képviselő-testület
határozatképes, a megválasztott 12 fő képviselő  közül 10 képviselő jelen van. A napirendi
pontok közé kéri felvenni 6-os napirendi pontként a  Tankerületi igazgató kérelmét. Kéri aki
elfogadja a kiegészített napirendi pontokat kézfelemeléssel jelezze azt.

A Képviselő-testület 10 igen szavazattal, nem szavazat és tartózkodás nélkül a képviselő-
testület az alábbi napirendi pontokat fogadta el:

275/2014. (XI.17.) számú képviselő-testületi
h a t á r o z a t

Napirendi pontok: 1./ A 213/2014. (VIII. 26.) képviselő-testületi határozat visszavonása 
     (Králik Szabolcs megbízási jogviszonyának megszüntetése)
     és a 211/2014. (VIII.26.) képviselő-testületi határozat módosítása  
     (Králik Szabolcs megbízási jogviszonyának meghosszabbítása)

Előadó: polgármester



2./ A Nagykátai Híradó szerkesztőbizottságának felülvizsgálata
Előadó: polgármester

3./ Közvilágítási célú energia beszerzése 2015. évre
Előadó: polgármester

4./ Volanter Bálintné gondozási díjához hozzájárulás
Előadó: polgármester

5./ Magyar Nemzeti Vagyonkezelő Zrt. felé nyilatkozat az állami 
     vagyonba tartozó vagyontárgyak felhasználásáról kötelező  
     önkormányzati feladat ellátására

Előadó: polgármester 

6./ Tankerületi igazgató kérelme
Előadó: polgármester

1./ Napirendi pont
A 213/2014. (VIII. 26.) képviselő-testületi határozat visszavonása (Králik Szabolcs
megbízási jogviszonyának megszüntetése) és a 211/2014. (VIII.26.) képviselő-testületi
határozat módosítása (Králik Szabolcs megbízási jogviszonyának meghosszabbítása)
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv 3. számú melléklete.)

Dorner  Gábor: Kérdezi  Králik  Szabolcs  ügyvezetőt,  hogy  a  nyílt  ülésen  történő
tárgyaláshoz hozzájárul-e?

Králik Szabolcs: Hozzájárul a nyílt ülésen történő tárgyaláshoz.

Dorner  Gábor:  Elmondja,  hogy  a  Képviselő-testület  213/2014.  (VIII.26.)  számú
határozatával  elfogadta  Kárlik  Szabolcsnak,  a  Káta  Hidro  Kft.  ügyvezetőjének  2014.
november 15-ével történő lemondását. Tekintettel arra, hogy a Káta Hidro Kft-nek még van
a csatorna-beruházáshoz kapcsolódó feladata, - melyet legjobban Králik Szabolcs ismer - ez
a lemondási idő Králik Szabolcs kérelmére és a TRV Zrt. ügyvezető igazgatója engedélyével
2015. május 31-re változna, ezért szükséges a 213/2014. (VIII.26.) számú képviselő-testületi
határozat módosítása. A képviselő-testület 211/2014. (VIII.26.) számú határozatával Králik
Szabolcsnak,  a  Káta  Hidro  Kft.  ügyvezetőjének  kérelmére  a  munkaviszonyát  2014.
augusztus 15-től 2014. november 15-ig megbízási jogviszonnyá alakította át. Ez az időszak
is  meghosszabbodna  2015.  május  31-ig  változatlan  feltételekkel,  ezért  szükséges  a
211/2014.  (VIII.26.)  számú  képviselő-testületi  határozat  módosítása.  Várja  a  kérdéseket,
észrevételeket a napirendi ponthoz, amennyiben kérdés, észrevétel nincs, ismerteti az első
határozati  javaslatot.  „Nagykáta  Város  Önkormányzata  Képviselő-testülete  a  211/2014.
(VIII.26.) számú határozatát az alábbiak szerint módosítja: 
A Káta-Hidro Kft. ügyvezetőjének Králik Szabolcsnak kérelmére és a TRV Zrt. ügyvezető
igazgatója engedélyére Kráik Szabolcs munkaviszonyát 2014. augusztus 15-től 2015. május
31-ig  megbízási  jogviszonnyá  alakítja.  Felhatalmazza  a  polgármestert  a  szükséges
intézkedések  megtételére.”  Kéri   aki  a  határozati  javaslatot  elfogadja,  kézfelemeléssel
jelezze azt.

A  Képviselő-testület  10  igen  szavazattal,  nem szavazat  és  tartózkodás  nélkül  az  alábbi
határozatot hozta:
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276/2014. (XI.17.) számú képviselő-testületi
határozat

Nagykáta  Város  Önkormányzata  Képviselő-testülete  a  211/2014.  (VIII.26.)  számú
határozatát az alábbiak szerint módosítja: 
A Káta-Hidro Kft. ügyvezetőjének Králik Szabolcsnak kérelmére és a TRV Zrt. ügyvezető
igazgatója engedélyére Kráik Szabolcs munkaviszonyát 2014. augusztus 15-től 2015. május
31-ig megbízási jogviszonnyá alakítja.

Felhatalmazza a polgármestert a szükséges intézkedések megtételére.

Határidő: azonnal
Felelős: polgármester

Dorner Gábor: Ismerteti a második  határozati javaslatot. „Nagykáta Város Önkormányzata
Képviselő-testülete a 213/2014. (VIII.26.) számú határozatát az alábbiak szerint módosítja: 
Nagykáta  Város  Önkormányzata  Képviselő-testülete  a  Káta-Hidro  Kft.  ügyvezetőjének
Králik Szabolcsnak kérelmére a megbízási jogviszonyát 2015. május 31-től lemondása miatt
megszünteti. Felhatalmazza a polgármestert a szükséges intézkedések megtételére.” Kéri aki
a határozati javaslatot elfogadja kézfelemeléssel jelezze azt.

A  Képviselő-testület  10  igen  szavazattal,  nem szavazat  és  tartózkodás  nélkül  az  alábbi
határozatot hozta:

277/2014. (XI.17.) számú képviselő-testületi
határozat

Nagykáta  Város  Önkormányzata  Képviselő-testülete  a  213/2014.  (VIII.26.)  számú
határozatát az alábbiak szerint módosítja: 
Nagykáta  Város  Önkormányzata  Képviselő-testülete  a  Káta-Hidro  Kft.  ügyvezetőjének
Králik Szabolcsnak kérelmére a megbízási jogviszonyát 2015. május 31-től lemondása miatt
megszünteti.

Felhatalmazza a polgármestert a szükséges intézkedések megtételére.

Határidő: azonnal
Felelős: polgármester

2./ Napirendi pont
A  Nagykátai  Híradó  szerkesztőbizottságának  felülvizsgálata  (Az  előterjesztés  a
jegyzőkönyv 4. számú melléklete.)

Dorner Gábor: A képviselő-testület  198/2014.  (VII.31.)  számú határozatában  döntött  a
Nagykátai Híradó Szerkesztőbizottságának összetételéről. Javaslom, hogy az új képviselő-
testület vizsgálja felül a Nagykátai Híradó szerkesztőbizottságának összetételét és döntsön a
kiadó  személyéről.  Tájékoztatja  a  képviselő-testületet,  hogy  Magyarország  helyi
önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 36. § (1) bekezdés j) pontja alapján
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az önkormányzati képviselő, valamint a képviselő-testület bizottságának nem képviselő tagja
nem folytathat olyan tevékenységet, amely a feladatainak ellátásához szükséges közbizalmat
megingathatja, továbbá nem lehet médiatartalom-szolgáltató természetes személy, továbbá
jogi  személy,  valamint  gazdasági  társaság  legfőbb  szervének,  ügyvezetésének  tagja,
személyes  közreműködője,  képviselet  ellátására  jogosultja.  Ezek  alapján  nem lehet  sem
polgármester,  sem alpolgármester,  sem önkormányzati  képviselő  és  külső  bizottsági  tag
önkormányzati újság szerkesztőbizottsági tagja és szerkesztőbizottság elnöke sem.  Ismerteti
a határozati  javaslatot.  „Nagykáta Város Önkormányzata Képviselő-testülete  a Nagykátai
Híradó impresszumát az alábbiak szerint állapítja meg: 
Kiadó neve: Nagykáta Város Önkormányzata 
Kiadó székhelye: 2760 Nagykáta, Dózsa György út 2. 
Kiadásért felelős személy neve: Szalainé Apró Mária
Szerkesztésért felelős személy nevét: Kiss Sándor.”
Kiss Sándor a Polgármesteri Hivatal informatikusa, aki a szerkesztésben eddig is aktívan 
részt vett. Kéri aki a határozati javaslatot elfogadja az kézfelemeléssel jelezze azt.

A  Képviselő-testület  10  igen  szavazattal,  nem szavazat  és  tartózkodás  nélkül  az  alábbi
határozatot hozta:

278/2014. (XI.17.) számú képviselő-testületi
határozat

Nagykáta Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Nagykátai Híradó impresszumát az 
alábbiak szerint állapítja meg: 

Kiadó neve: Nagykáta Város Önkormányzata 
Kiadó székhelye: 2760 Nagykáta, Dózsa György út 2. 
Kiadásért felelős személy neve: Szalainé Apró Mária

      Szerkesztésért felelős személy nevét: Kiss Sándor

Felhatalmazza a polgármestert, hogy a szükséges intézkedéseket megtegye.

Határidő: azonnal
Felelős: polgármester

3./ Napirendi pont
Közvilágítási célú energia beszerzése 2015. évre (Az előterjesztés a jegyzőkönyv 5. számú
melléklete.)

Dorner Gábor: Elmondja, hogy az előterjesztésben foglalt határozati javaslatban szereplő
cégek  listáját  javasolja  kiegészíteni  a  Global-Hand Kft.-vel.  Az önkormányzatnak  2014.
január 1-től 2014. december 31-ig van szerződése az MVM Partner Energiakereskedelmi
Zrt-vel  Nagykáta  város  közigazgatási  területén  a  közvilágítás  villamos  energia  ellátására
vonatkozóan.  Javasolja,  hogy  az  előterjesztésben  felsorolt  cégeket  hívják  meg  egy
meghívásos eljárásra annak érdekében, hogy minél kedvezőbb áron tudják a közvilágítást
Nagykáta városának biztosítani.

Karsainé Magyar Ildikó: Elmondja,  hogy ha a képviselő-testület  elfogadja a határozati
javaslatot, akkor az abban felsorolt cégeknek megküldik az ajánlattételi felhívást, melyben
szerepel, hogy hány kilowatt az idei év közvilágítási energia felhasználása és ez mennyiség
kerül megversenyeztetésre a cégek között.  A legkedvezőbb ajánlatot adó cég lesz nyertes
pályázó.  Az  ajánlattételre  10  napos  határidőt  adnak,  hogy  a  képviselő-testület  még  a
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decemberi  ülésén  tudjon dönteni  a  pályázatokról,  mert  ha a  jelenlegi  szolgáltató  helyett
másik szolgáltató kerül kiválasztásra, akkor annak a szolgáltatónak még a mérlegkörébe be
kell, hogy kerüljön az önkormányzat, és ez a folyamat is igénybe vesz egy pár napot. Ezzel a
pályázati  eljárással  csak  a  közvilágításhoz  szükséges  villamos  energiát  szerzi  be  az
önkormányzat és ezen felül még az ELMIB Kft-nek fizetnek rendszer használati díjat, amely
jogszabályon alapuló fix ár. 

Dorner Gábor: Amennyiben kérdés, észrevétel nincs kéri, hogy aki a kiegészített határozati
javaslatot elfogadja kézfelemeléssel jelezze azt.

A  Képviselő-testület  10  igen  szavazattal,  nem szavazat  és  tartózkodás  nélkül  az  alábbi
határozatot hozta:

279/2014. (XI.17.) számú képviselő-testületi
határozat

Nagykáta Város Önkormányzata Képviselő-testülete a 2015. január 1-jétől 2015. december
31-ig  terjedő  időszakra  vonatkozóan  Nagykáta  város  közigazgatási  területén  működő
közvilágítás  villamos  energia  ellátására  vonatkozóan  a  meghívásos  eljárásra  az  alábbi
cégeket hívja meg:

1. MVM Partner Zrt.
2. Magyar Telekom Nyrt.
3. ÉMÁSZ Észak-magyarországi Áramszolgáltató Zrt.
4. ALTEO Energiaszolgáltató Nyrt.
5. KÖZVIL Első Magyar Közvilágítási Zrt. 
6. Elmű Nyrt.
7. E-OS Energiakereskedő és Szolgáltató Zrt.
8. Global-Hand Kft.

Felhatalmazza a Polgármestert, hogy a szükséges intézkedéseket megtegye. 

Határidő: azonnal
Felelős: polgármester

4./ Napirendi pont
Volanter  Bálintné  gondozási  díjához  hozzájárulás (Az  előterjesztés  a  jegyzőkönyv  6.
számú melléklete.)

Dorner Gábor: Az előterjesztés minden képviselőtársa előtt ismert. A Kistérségi Gondozási
Központban kellett elhelyezni a kérelmezőt, akinek a nyugdíja nem fedezi a havi személyi
térítési  díjat,  mely  110.000.-Ft.  A  személyi  térítési  díj  összegéből  30.860.-Ft  hiányzik,
melyhez  Volanter  Bálintné  kéri  az  önkormányzat  támogatását,  hozzájárulását,  mert  havi
rendszeres  jövedelme  nem  elegendő  a  megállapított  térítési  díj  megfizetésére.   A
hozzájárulás  önkormányzat  részéről  történő  biztosítása  esetén  a  Kistérségi  Gondozási
Központ,  az  önkormányzat  és  az  ellátott  személy  között  egy háromoldalú  megállapodás
megkötésére van szükség. A megállapodásban az önkormányzat  vállalja,  hogy az ellátott
személy  havi  személyi  térítési  díját  annak  haláláig  a  Gondozási  Központ  által  kiállított
számla alapján folyamatosan megtéríti. Az ellátott haláláig felmerülő térítési díj kiegészítés
teljes összegére vonatkozóan az ellátott halálakor Nagykáta Város Önkormányzat hagyatéki
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hitelezői  igényt  nyújt  be.  Tájékoztatja  a  képviselő-testületet,  hogy a mai  napon jelezték,
hogy ismét egy olyan személy elhelyezésére lenne szükség a Gondozási Központban, aki
nem tudja fizetni a megállapított térítési díjat. Várja a kérdéseket, észrevételeket a napirendi
ponthoz.

Juhász Erzsébet:  Tehát elképzelhető, hogy a jövőben több ilyen kérelem is érkezik.  Az
önkormányzat állapította meg a Gondozási Központ térítési díját? Lehet, hogy ez a térítési
díj egy kicsit  magas,  hiszen nagyon sok kisnyugdíjas van, aki ezt  az összeget nem tudja
megfizetni. 

Karsainé Magyar Ildikó: A Tápió-vidéki Többcélú Kistérségi Társulás fenntartásában lévő
Kistérségi  Gondozási  Központ  térítési  díját  a  Tápió-vidéki  Többcélú  Kistérségi  Társulás
javaslatára  Nagykáta  Város  Önkormányzatának  az  önkormányzat  intézményeiben  a
gyermekek  napközbeni,  valamint  a  szociális  és  gyermekjóléti  alapellátások  keretében
biztosított szolgáltatásokról, intézményi térítési díjainak, alkalmazott élelmezési normáinak
megállapításáról  szóló  24/2006.  (XII.06.)  önkormányzati  rendelete  állapítja  meg,  mely
díjtételek önköltségi számításon alapulnak. A térítési díj összege nem lehet kevesebb, mint
az önköltségi díj összege, amely tartalmazza például a gondozónők munkabérét, az orvosi
ellátást, a gyógyszer beszerzést. A térítési díjakat ebben az évben nem emelték, tudja, hogy
ez az összeg sok, de sajnos kevesebbet nem állapíthatnak meg. 

Juhász  Erzsébet: A  gondozási  díjhoz  történő  hozzájárulást  milyen  keretből  fizeti  az
önkormányzat? A szociális keretből, vagy a költségvetésben az önkormányzatnak van erre
külön kerete?

Karsainé Magyar Ildikó: Az önkormányzat költségvetésében erre a célra nem különítettek
el pénzösszeget, de ha megszületik a támogató döntés ennek a kérelemnek az ügyében és a
polgármester úr által már említett erdőszőlői néni ügyében, akkor  ez az összeg felcímkézve
beállításra  kerül  a  költségvetésbe.  Az  önkormányzatnak  fel  kell  vállalnia  ezeknek  az
embereknek az ellátását is, akkor is ha a felmerülő költségek esetlegesen nem térülnek meg
az  önkormányzat  számára,  mert  nem  marad  az  ellátott  után  olyan  hagyaték,  ahol
érvényesíteni tudná az önkormányzat a hagyatéki hitelezői igényét.

Dorner Gábor: A Vasút utca 12. szám alatti ingatlan a kérelmező fiáé, aki meghalt 2014.
március 19-én és a hagyatéki eljárás folyamatban van egy leszármazóval.

Karsainé Magyar Ildikó: Az unoka nem kötelezhető arra, hogy a nagymamát gondozza és
a térítési díját kifizesse. 

Molnár István: Az örökös az unoka?

Karsainé Magyar Ildikó: Igen, az édesapja után.

Molnár István: Tehát nem tudják a térítési díjat visszakérni.

Dorner Gábor: A hitelezői igényét az önkormányzat bejelenti.

Simon László: Úgy tudja, hogy változott az örökösödési törvény és a szülő is örökölhet a
gyermeke után. 

Karsainé Magyar Ildikó: Igen, de a néni lemondott az örökségéről a fia javára.
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Simon László: Az unoka javára?

Dorner Gábor: Nem, hanem a fia javára, aki meghalt.  

Karsainé Magyar Ildikó: Nem a szociális keretet terheli a hozzájárulás megfizetése.

Simon László: Innentől kezdve minden ilyen esetben így kell eljárni, mert szerinte ilyen
kérelem még nem érkezett a testülethez.

Molnár István: Volt egy ilyen eset pár évvel ezelőtt, a kérelmező, viszont a Vörösmarty
utcában lévő ingatlanát ajánlotta fel  cserében a gondozási díj  megfizetéséért.  Nem tudja,
hogy az unoka kiskorú vagy nagykorú?

Karsainé Magyar Ildikó: Nagykorú.

Molnár  István: Fel  kellene  venni  a  kapcsolatot  az  unokával,  hogy az  önkormányzat  a
térítési díj összegéhez hozzájárul és, hogy lemond-e ennek fejében az ingatlanról?

Karsainé  Magyar  Ildikó: Az  önkormányzatnak  vannak  szociális  kötelezettségei  és  a
magatehetetlen emberek gondozását, ellátását fel kell vállalnia, akkor is ha ez az összeg nem
térül meg az önkormányzat számára.

Horváth Nóra: Véleménye szerint több képviselőnek is az jutott eszébe erről az esetről,
hogy  ezt  a  helyzetet  kihasználhatják  emberek,  ha  nem lesz  megfelelően  kommunikálva
feléjük az ügy. 

Tóth István: Ez egy speciális eset, meghalt a gyermek, aki a gondozást vállalhatta volna.

Horváth  Nóra: Érti,  hogy  ez  egy  speciális  eset,  de  nem  biztos,  hogy  a  lakosok  ezt
figyelembe veszik.

Simon László:  Az viszont  nem speciális,  hogy Volanter  Bálintné  lemondott  az öröklési
jogáról.  Kérdezi jegyző asszonyt, hogy ha meghal a gyermek, akkor nemcsak az unoka,
hanem a szülő is örökölhet és erről a jogáról mondott le Volanter Bálintné?

Karsainé Magyar Ildikó: Igen, de ha belegondolnak az az életszerű, hogy előbb a szülő hal
meg és a gyermek él tovább. A néni lemondott az örökségéről. 

Molnár István:  Neki az az aggálya,  hogy a képviselő-testület  hoz egy döntést az unoka
pedig nem tud róla.  Az unokát fel  kell  világosítani,  hogy az önkormányzat  a térítési  díj
összegéből hiányzó 30.860.-Ft-ot megtéríti  és abból a házból,  amelyet  ő örökölt  ennek a
pénznek meg kell térülni az önkormányzat számára.

Karsainé Magyar Ildikó: Az unoka erre nem kötelezhető.

Molnár István: Akkor ez a pénz az önkormányzat számára sohasem fog megtérülni.

Karsainé Magyar Ildikó: Ez az önkormányzat kockázata.

Botka Sándor: Kár, hogy nincs itt a Jogi Bizottság jogász külső tagja, aki az örökösödésről
tudna  beszélni.  Tudomása  szerint  Magyarországon  egyenesági  örökösödés  van,  tehát
felmenő ági örökösödés csak akkor van, ha egyenesági örökös nincs. Ebben az esetben hiába
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mondott le a néni az örökösödési jogáról, mert a fia után ebben az esetben úgysem tudna
örökölni,  mert  a  gyermek  az  örökös.   Az unoka pedig  a  jog szerint  nem kötelezhető  a
nagymama tartására, mert nem közvetlen leszármazottja. Ebből kifolyólag ez a pénz nem
fog megtérülni az önkormányzatnak, így nincs is miről beszélni.  Ezt a döntést meg kell
hoznia az önkormányzatnak, nem hagyhatják a nénit magára, az unokával esetleg beszélni
lehet, de kötelezni a térítési díj megfizetésére és az ingatlanra ráterhelni hagyatéki teherként
a térítési díjat nem lehet.

Simon László: Nem ismeri  a  kérelmezőt,  de ez egyes  embereknek  a fejében „kiskapu”
keresésre is ötletet adhat, vagyonkimentés stb.

Horváth Nóra: Így van. 

Simon  László: Ezt  az  önkormányzatnak  ilyen  szempontból  is  vizsgálnia  kell,  mert
pénzügyileg ez nem kevés terhet jelenthet.   Innentől kezdve bárki bejöhet és mondhatja,
hogy neki még csak nyugdíja sincsen fizesse ki helyette az önkormányzat a térítési díjat.

Horvát Nóra: Igen, az önkormányzatnak kell élete végéig a térítési díjhoz hozzájárulni, ami
nem kevés összeg lehet. Ez lehet több képviselőtársának is az aggálya. 

Juhász Erzsébet: Nem az a normális, hogy a néni temeti el a fiát, nem gondolja, hogy attól
kell tartaniuk, hogy tömegesen fognak érkezni a kérelmek az önkormányzathoz. 

Juhosné Révész Erzsébet: De mondhatja a gyermek is, hogy nem tudja miből eltartani a
szülőt. Ő kötelezhető a szülő eltartására?

Botka Sándor: A gyermeket kötelezi a törvény, hogy a szülőért felelősséggel tartozik, de az
unokát már nem.  Nem egy szokványos eset, hogy a nagymama él és az unoka, nem hiszi,
hogy ebből tömeghisztéria lesz.

Karsainé Magyar Ildikó: Eddig nem is fordult még elő, hogy a kérelmezőnek se pénze
nem volt,  se  ingatlana,  se  gyermeke,  akitől  a  térítési  díjat  kérni  lehetne.  2-3  éve  Bódi
Erzsébet volt egy hasonló eset, de ő a térítési díj ellenében felajánlotta az ingatlanát. Most
van ez az eset, valamint az erdőszőlői néni, aki 94 éves és szintén nem jellemző az esete. 

Molnár István: De az erdőszőlői néninek van egy fia, ha jól emlékszik?

Karsainé Magyar Ildikó: Igen, amennyiben a néni beköltözik a Gondozási Központba meg
fogják nézni, hogy az erdőszőlőben lévő tanya kinek a tulajdona.

Dorner Gábor: Amennyiben más észrevétel, kérdés nincs, kéri aki a határozati javaslatot
elfogadja kézfelemeléssel jelezze azt.

A  Képviselő-testület  10  igen  szavazattal,  nem szavazat  és  tartózkodás  nélkül  az  alábbi
határozatot hozta:

280/2014. (XI.17.) számú képviselő-testületi
határozat

Nagykáta Város Önkormányzata Képviselő-testülete kötelezettséget vállal Volanter Bálintné
(szül: Budapest, 1937.10.03.,  a. neve: Mezei Mária,) Nagykáta, Vasút út 12. szám alatti
lakos Kistérségi Gondozási Központban történő elhelyezésével kapcsolatban felmerülő havi
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személyi  térítési  díja  kiegészítésére,  a  mindenkori  hatályos  mértékű  térítési  díjra
vonatkozóan - mely mértéke jelenleg 30.860 Ft/hó azaz Harmincezer-nyolcszázhatvan forint
- havi hozzájárulás biztosításával, fent nevezett gondozott halálának napjáig. A hozzájárulást
a Képviselő-testület azzal a feltétellel biztosítja, mely szerint hagyatéki hitelezői igényt nyújt
be  Volanter  Bálintné  bekövetkező  halálakor  Nagykáta  Város  Önkormányzata,  mint
kedvezményezett az önkormányzat által megfizetett teljes költségekre vonatkozóan.

A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a szükséges intézkedés megtételére.

Határidő: azonnal
Felelős: polgármester

5./ Napirendi pont
Magyar  Nemzeti  Vagyonkezelő  Zrt.  felé  nyilatkozat  az  állami  vagyonba  tartozó
vagyontárgyak  felhasználásáról  kötelező  önkormányzati  feladat  ellátására (Az
előterjesztés a jegyzőkönyv 7. számú melléklete.)

Dorner  Gábor: Elmondja,  hogy  Nagykáta  Város  Önkormányzata  Képviselő-testülete
134/2011. (VIII.25.) számú határozatával kérelmet nyújtott be a Honvédelmi Minisztérium
vagyonkezelésébe tartozó eszközök és gépjárművek térítésmentes  tulajdonba adására.  Az
átadott  eszközöket  az  önkormányzat  átadta  a  Városgazdálkodási  Szervezet  számára,
amelyen  keresztül  feladatainak  ellátásához  felhasználja.  Kérdezi  a  Városgazdálkodási
Szervezet igazgatóját, Akantisz Miklóst, hogy milyen eszközök átadására került sor?

Akantisz  Miklós: Csákány,  ásó,  lajtos  kocsi,  tábori  evőeszközök,  szippantó  autó,  de az
irodájában rendelkezésre áll az eszközök teljes listája.

Ambrózi  Zoltán: Most  is  van  lehetőség  eszközök  igénylésére,  amennyiben  az
önkormányzat szükségesnek tartja.

Dorner  Gábor: Az  önkormányzatnak  minden  év  december  31-ig  képviselő-testületi
határozatba foglalt nyilatkozatot kell tennie, hogy az átvett eszközöket a Magyarország helyi
önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény (a továbbiakban: Mötv.) 13. § (1)
bekezdésében  meghatározott  kötelező  önkormányzati  feladatok  ellátására  használja.
Amennyiben  kérdés,  észrevétel  nincs  kéri  aki  a  határozati  javaslatot  elfogadja
kézfelemeléssel jelezze azt.

A  Képviselő-testület  10  igen  szavazattal,  nem szavazat  és  tartózkodás  nélkül  az  alábbi
határozatot hozta:

281/2014. (XI.17.) számú képviselő-testületi
határozat

Nagykáta Város Önkormányzata Képviselő-testülete nyilatkozik, hogy az állami vagyonba
tartozó  vagyontárgyak  ingyenes  önkormányzati  tulajdonba  adásáról  szóló  SZT-37193.
számú  Megállapodásban  rögzített  ingóságokat  eszközöket  a  Magyarország  helyi
önkormányzatairól  szóló  2011.  évi  CLXXXIX.  törvény 13.  §  (1)  bekezdésében
meghatározott kötelező önkormányzati feladatainak ellátására használja. 
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Felhatalmazza  a  Polgármestert,  hogy  a  nyilatkozatot  küldje  meg  a  Magyar  Nemzeti
Vagyonkezelő Zrt. részére. 

Határidő: azonnal
Felelős: polgármester

6./ Napirendi pont
Tankerületi igazgató kérelme (Az előterjesztés a jegyzőkönyv 8. számú melléklete.)

Dorner  Gábor: Elmondja,  hogy  Katonáné  Barna  Zsuzsanna  a  Klebelsberg
Intézményfenntartó  Központ  Nagykátai  Tankerület  igazgatója  kérelemmel  fordult  a
képviselő-testülethez,  melyben  a  Nagykáta,  Dózsa  György  út  4.  szám alatti,  volt  K&H
Bankfiók  irodát  szeretné  megkapni  használatra,  a  tankerület  elhelyezésére.  Várja  a
kérdéseket, észrevételeket a napirendi ponthoz.

Molnár István: Véleménye szerint a volt K&H Bank irodáját adják használatba a tankerület
részére. 

Juhosné Révész Erzsébet: Az biztos, hogy méltatlan helyen van a tankerület irodája.

Dorner Gábor: A tankerület állandó szerver leállási problémával küzd, vizesedik a fal, de
ez igaz a Polgármesteri Hivatal többi irodájára is. Jelképes bérleti díjat tudnának fizetni az
irodáért. 

Juhosné Révész Erzsébet: Az önkormányzat  ki tudná adni az irodát a K&H Bank által
fizetett bérleti díj összegéért más valakinek?

Dorner Gábor: Nem.

Tóth István: Emellett az iroda mellett most már a volt lottózó is üres.  

Dorner  Gábor: Úgy  gondolja,  hogy  ez  a  helyiség  használatba  adás  egy  hosszú  távú
„befektetés” lenne az önkormányzat részére, még ha nagyon minimális bérleti díjat kap érte,
akkor is. 

Horváth  Nóra: Véleménye  szerint  ne  kérjenek  bérleti  díjat  az  irodáért,  ez  legyen  egy
gesztus az önkormányzat részéről.

Molnár István: Azt kell megfogalmazni a tankerület számára, hogy az iroda rezsi költségét
meg kell fizetniük és jelképes bérleti díjat nem kér az önkormányzat.

Akantisz Miklós: Elmondja, hogy a bank működése idején elég sok probléma volt, a régi
csövek miatt  folyamatos  volt  a  beázás.  A szerződéskötéskor  vegyék figyelembe,  hogy a
szerelvények  cseréje  komolyabb  költséget  jelent  és  azt  az  önkormányzat  fogja-e
finanszírozni,  vagy  esetleg  a  bérleti  díj  elengedése  fejében  a  felújítási  munkálatok
költségeiből  kivehetné  a  tankerület  a  részét.  Az irodában haladnak el  a társasház gyűjtő
csövei ezért,  ha a társasházban bármilyen probléma van a cső mellett  minden az irodába
ömlik le és nem csak egy lakásból, hanem 8-10 lakásból.   A csövek cseréje igen magas
költséget jelentene.

Dorner Gábor: Tehát a felújítás a tankerület feladata lenne.
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Horváth Nóra: Hányan költöznének be az irodába?

Karsainé Magyar Ildikó: 14-en, 15-en.

Horváth Nóra: Hány négyzetméter az iroda területe?

Karsainé Magyar Ildikó: Az iroda 177 m2 nagyságú.

Horváth Nóra: Nem kell átalakítaniuk a helyiséget?

Tóth István: A helyiségek kialakításáról a tankerület gondoskodik.

Karsainé  Magyar  Ildikó: Ki  kell  alakítani  a  kormányzati  gerinchálózatot  az  irodában,
ezért, ha a képviselő-testület úgy dönt, hogy használatba adja az épületet, akkor a tankerület
megkezdi  az  átköltözés  intézését.  December  20-án  telik  le  a  K&H  Bank  hat  hónapos
felmondása és január 1-jével szeretnék használatba venni az irodát. 

Dorner Gábor: Komoly ígéreteik vannak iskola felújítás tekintetében, nem gondolja, hogy
az iroda kiadásával sokkal többet nyerne az önkormányzat. Ismerteti a határozati javaslatot.
„Nagykáta Város Önkormányzata Képviselő-testülete 2015. január 1-től határozatlan időre
ingyenes  használatba  adja  a  Klebelsberg  Intézményfenntartó  Központ  Nagykátai
Tankerülete  részére  a  Nagykáta,  Dózsa  György  út  4.  szám  alatti,  volt  K&H  Bankfiók
irodáit.” Kéri aki a határozati javaslatot elfogadja kézfelemeléssel jelezze azt.

A Képviselő-testület 9 igen szavazattal, nem szavazat nélkül, 1 tartózkodás mellett az alábbi
határozatot hozta:

282/2014. (XI.17.) számú képviselő-testületi
határozat

Nagykáta Város Önkormányzata Képviselő-testülete 2015. január 1-től határozatlan időre
ingyenes  használatba  adja  a  Klebelsberg  Intézményfenntartó  Központ  Nagykátai
Tankerülete részére a Nagykáta, Dózsa György út 4. szám alatti, volt K&H Bankfiók irodáit.

Felhatalmazza  a  polgármestert,  hogy  a  döntésről  a  tankerület  igazgatóját  értesítse  és  a
szükséges intézkedéseket megtegye.

Határidő: azonnal
Felelős: polgármester

Dorner Gábor: Várja képviselőtársai kérdéseit, észrevételeit.

Molnár István: Akantisz Miklóshoz, a Városgazdálkodási Szervezet igazgatójához lenne
kérése. A Vörösmarty utca  végén, a régi szennyvíz átemelőnél a vízelvezető árok eléggé el
van szennyeződve kéri, hogy ezt szüntessék meg még a hóesés előtt, mert ha a szennyvízzel
valami probléma lesz nem tudják a szennyvizet hová kiengedni, nem beszélve arról, hogy
nagy  mennyiségű  csapadékvíz  folyik  le  ezen  az  árkon.  Kéri  még,  hogy  az  árokból
rézsűvágóval vágják ki a nádat. A másik dolog a Bem József és a Mátyás király utca sarkán
lévő  Y  felvágás,  melynek  teljes  helyreállítása  nem  történt  meg,  ennek  az  aszfaltozását
végezzék el.
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Akantisz Miklós: Tájékoztatásul elmondja, hogy a Városgazdálkodási Szervezet jelenleg a
temetőben a szociális sírhelyekül szolgáló parcella kialakítását végzi. Nem kis feladatot ró
rájuk  az  évtizedek  alatt  felhalmozott  beton,  föld  és  egyéb  dolgok  kitermelése  és  a
tereprendezés. A héten ezzel a munkával végeznek és utána tudnak a többi feladatnak eleget
tenni. 

Ambrózi Zoltán: Hogy haladnak a járdalapozással?

Akantisz Miklós: Folyamatosan végzik a járdalapozást is, jelenleg a Töhötöm utcát és a
József Attila utca végét fejezik be, ezután következik az Egrekátai utca járdalapozása.

Simon  László: Javasolja,  hogy  az  Egreskátai  utca  majd  az  Ady  Endre  utca  után
következzen, mert az Ady Endre utcában veszélyesebb a járdalapok állapota. 

Akantisz  Miklós: Elmondja,  hogy  a  Városgazdálkodási  Szervezet  rendelkezésére  álló
járdalapok lassan elfogynak, ezért ha a képviselő-testület járdákat szeretne, akkor járdalapot
kell beszerezniük. 

Tóth István: A Perczel  Mór úton körülbelül  10 millió  Ft értékű járdalap van lerakva a
kerékpárút mellett, amit senki nem használ.

Akantisz Miklós: Igen, de azt a járdát nem lehet felszedni.

Tóth István: Be van nőve fűvel, senki nem használja.

Akantisz Miklós: Akkor sem lehet felszedni, mert biztosítani kell a gyalogos közlekedést,
akkor is ha a kerékpárúton közlekednek a gyalogosok.

Dorner  Gábor: Kérdezi  rendőrkapitány  urat,  hogy  a  kerékpárút  csak  kerékpárút,  vagy
gyalog és kerékpárút?

Lajmer György: Kerékpárút.

Agócs Pál: Milyen szélességű a járda két vagy három soros?

Akantisz Miklós: Háromsoros.

Lajmer György: Esetleg azt meg lehet vizsgálni, hogy egy megfelelő szélességben ki lehet-
e  jelölni  gyalogjárdát  a  kerékpárúton.  Ez  szélességfüggő,  mert  egymással  szemben  két
kerékpárosnak el kell férnie.

Dorner Gábor: A Mátyás király utcánál említett út felvágás kihez tartozik?

Molnár István: A csatornások vágták fel.

Dorner Gábor: Benne volt a hiba listában?

Akantisz Miklós: Igen benne volt, arról is volt szó, hogy kijavítják, de csak részben történt
meg a javítás. Ezek a hibák tavasszal lesznek kijavítva.
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Molnár István: Elmondja még, hogy a Bem József utcában van egy ingatlan a Bodócs-féle
ingatlan,  ami  esőzések alkalmával  nagyon-nagy veszélyben van,  mert  nincs  csapadékvíz
elvezető árok. A csapadékvíz-elvezetőárok kialakítását egy lakos akadályozza meg, aki a
kapubejáróját leaszfaltozta és nem engedélyezi, hogy ott árok legyen, más utcákban is hallott
már ilyen problémáról. Önkormányzati rendeletben kellene szabályozni, hogy egy lakos ne
akadályozhassa meg, hogy előtte legyen vagy ne legyen árok.  Kéri Akantisz Miklóst, hogy
a  vízelevezető  árkot  alakítsák  ki,  a  tűzoltók  már  több  esetben  mentették  a  lakást,  mert
befolyik az ingatlanra a víz.

Akantisz Miklós: Ez a kérés már többször elhangzott képviselő úrtól, igyekeznek eleget
tenni a kérésnek, de nagyon sok helyen van ilyen jellegű probléma. Az ingatlan tulajdonosa
is kialakíthatna egy szikkasztóárkot, ami nyilván nem oldaná meg teljesen a problémát, de
ideiglenesen segítséget jelentene.

Molnár István: Olyan mennyiségű vízről van szó, amit az nem oldana meg.

Akantisz Miklós: Nagyon sok a munkájuk, fel van írva ez is, nem tudja, hogy mikor fognak
odaérni.  Gépek kellenének,  amelyekkel  dolgozni  tudnak,  de úgy tudja,  hogy nem lesz a
költségvetésben a jövő évben sem arra pénz, hogy gépeket tudjanak venni.

Horváth  Nóra: Kéri,  hogy  vegyék  fel  a  kapcsolatot  az  ÉMÁSZ-szal,  hogy  a  kivágott
villanyoszlopokat szedjék össze.

Dorner Gábor: Ismeri a problémát, már jelezték az ÉMÁSZ felé.

Horváth Nóra: A Jászberényi úton a Czakó kocsmától Tápióbicske irányába az összetört
beton és a gallyak az árokba vannak beledobálva – ezt már Agócs Pál alpolgármesternek
jelezte  – emiatt  a víz  nem tud majd  lefolyni.  Jelzi  még,  hogy a fúvószenekar  részére  a
próbákhoz a művelődési házban tudtak helyet biztosítani. A fúvószenekar az utolsó adventi
vasárnapon  fog  szerepelni.  Mindenki,  aki  szerepel  az  adventi  vasárnapon  az
önkormányzattól  30.000.-Ft-os  hozzájárulást  kap  az  árusításhoz.  A  fúvószenekar  nem
kapott, nem is igényelt támogatást, mert ők nem fognak árulni, viszont az Ipartestület felé
körülbelül 20.000.-Ft-os tartozásuk van. Kérdése, hogy az önkormányzat segítségére tudna-e
lenni  a  fúvószenekarnak abban,  hogy a tartozást  az Ipartestület  felé  kifizesse,  ugyanis  a
fúvószenekar tagjainak kell összeadniuk a pénzt a tartozás kifizetésére. Kéri a képviselő-
testületet,  hogy  gondolják  át  azt,  hogyha  minden  fellépőt  támogat  anyagilag  az
önkormányzat  csak a fúvószenekart  nem, akkor talán ezzel lehetne őket támogatni.  Nem
tudja, hogy hogyan lehetne ezt megoldani?

Dorner Gábor: A polgármesteri keretből tudna támogatást nyújtani a fúvószenekarnak.

Akantisz  Miklós: Az  Ipartestület  épülete  előtt  elkészített  terület  fejében  kérhetnék  az
Ipartestületet a tartozás elengedésére vagy, ha nem, akkor kiszámlázzák a munkadíjat.

Horváth Nóra: Ki fogja az ügyet intézni?

Dorner Gábor: Ő fog egyeztetni az Ipartestülettel.

Juhosné  Révész  Erzsébet: Van-e  olyan  önkormányzati  döntés,  amely  kötelezné  az
önkormányzati választáson induló jelölteket, hogy eltávolítsák a kihelyezett plakátokat.
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Karsainé Magyar Ildikó: A választási eljárásról szóló törvény alapján  a plakátot az, aki
elhelyezte  vagy akinek érdekében elhelyezték,  a szavazást követő 30 napon belül köteles
eltávolítani, vagy ennek elmaradása esetén az eltávolítás költségét viselni. 

Juhász  Erzsébet: Szeretné  tájékoztatni  képviselőtársait,  hogy  a  múlt  hétvégén  baleset
történt a Vágóhíd utcában, ahol két fiatalember súlyos sérüléseket szenvedett. Megbeszélte
ma délután  polgármester  úrral,  alpolgármester  úrral,  jegyző  asszonnyal,  hogy a  családot
valamilyen módon támogassák. 

Dorner Gábor: Mi történt pontosan?

Juhász Erzsébet: Robbanás történt.

Lajmer György: Láncfűrészt szerettek volna feltölteni üzemanyaggal, gyertyafény mellett,
így történt a robbanás. A fiatalabbik fiú ki tudott menekülni az ingatlanból, de az idősebbik
bent rekedt, őt még kórházban ápolják.

Dorner Gábor: A családi háznál történt a robbanás?

Lajmer György: Igen. Ismeretlen tettes ellen indítottak eljárást az ügyben.

Bublos István: A katasztrófavédelemtől is számíthatnak 300.000.-Ft bírságra.

Simon  László:  Kérdezi  Akantisz  Miklós  urat,  hogy  mennyi  zúzott  kő  van  még  a
Városgazdálkodási Szervezetnél?

Akantisz Miklós: Van még zúzott kő, körülbelül 450 m3.

Simon László: Hány négyzetméter beborítására elég?

Akantisz Miklós: Ha 4 méteres szélességgel számolnak és 25 cm vastagsággal, akkor egy
köbméter 1 méterre elég.

Dorner  Gábor: Kéri  képviselőtársait,  hogy  a  Városgazdálkodási  Szervezettel,  és  a
csatornázással  kapcsolatos  kéréseikkel  Agócs  Pál  alpolgármester  úrhoz  forduljanak,  aki
majd továbbítja a kéréseket az illetékesnek. 

Agócs  Pál: Készített  már  egy  táblázatot,  ahol  gyűjtik  névszerint,  illetve  körzetenként  a
képviselői igényeket, valamint egy másik táblázatban gyűjtik a lakossági igényeket. Ezek az
igények egyeztetésre kerülnek Akantisz Miklós úrral és az igények fontossági sorrendjének
meghatározásával kerülnek elvégzésre a feladatok.  Ezután a külön megkeresésre igazgató úr
csak akkor végezhet feladatot, ha arra engedélyt kap. 

Dorner Gábor: Kéri képviselőtársait, hogy ezt mindenki tartsa be. A múlt héten megkezdett
intézmény  bejárás  félbe  maradt,  ennek  a  folytatása  lenne  szükséges  a  Mátray  Gábor
Általános Iskolával. Szeretné, ha most egyeztetnének egy időpontot.

Simon László: A jövő hétre ígértek egy lakossági fórumot az egreskátai lakosoknak.

Képviselő-testület  megállapodik  abban,  hogy  az  intézménybejárás  folytatására  2014.
november 27-én 8 órától kerül sor.
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Horváth Nóra: Melyik intézményeket nézik még meg?

Karsainé Magyar Ildikó: A Mátray Gábor Általános Iskola 3 telephelyét,  a Tájházat,  a
Művelődési Központot,  a SNI iskolát,  a Zárda utcai iskolát,  a családsegítő szolgálatot,  a
nevelési tanácsadót és a zeneiskolát. Amennyiben a képviselő-testület más intézményeket is
szeretne megtekinteni, akkor azt jelezzék. 

Tóth István: Tájékoztatja képviselőtársait, hogy felmentek a Mátrafüredi Ifjúsági Táborba
Akantisz Miklós úrral. A táborban olyan viszonyok uralkodnak, hogy szégyen oda engedni a
gyermekeiket táborozni.  Szeretnék minél  előbb megtalálni  a lehetőséget  arra, hogy pénzt
tudjanak költeni a táborra, ebben kéri képviselőtársai segítségét. Nem titok, hogy pályázati
forrást  keresnek a  tábor  felújítására,  illetve  be szeretnék vonni  a  felújításba  a  nagykátai
cégeket és vállalkozókat. Ez a tábor annak idején is társadalmi összefogással létesült és ha
van összefogás, akkor megvalósítható a felújítás is.  Felújítást  igényelnek a faházak, és a
főépület is.

Dorner  Gábor: Amennyiben  más  kérdés,  észrevétel  nincs  mindenkinek  megköszöni  a
jelenlétet és az ülést bezárja. 

-  k m f  -

Karsainé Magyar Ildikó Dorner Gábor
      jegyző   polgármester
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